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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 3/2021  

konaného dne 15. 4. 2021 videokonferenčně 
 
Přítomni: 

1. Lukáš Kettner 8. Ondřej Škoda 

2. Pavel Antonín 9. Vít Kaňkovský (předseda) 

3. Zdeněk Faltus 10. Tomáš Preininger 

4. Jana Nagyová 11. Miloslav Vrzal 

5. Tereza Mašková 12. Libor Kuchyňa 

6. Miroslav Vácha 13. Ivan Kuželka 

7. Radek Černý (místopředseda) 14. Soňa Měrtlová (tajemnice) 

 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (náměstek hejtmana) 

2. Jiřina Marešová (Odborový svaz Zdravotnictví a sociální péče ČR) 

3. Věra Palečková (Nemocnice Nové Město na Moravě) 

4. Eva Tomášová (Nemocnice Třebíč) 

5. David Rezničenko (Nemocnice Havlíčkův Brod) 

6. Michal Kozár (Nemocnice Pelhřimov) 

7. Lukáš Velev (Nemocnice Jihlava) 

8. Petra Pevná (VZP) 

9. Hana Šustková (OZP) 

10. Jindřich Petrák (KrÚ, odbor zdravotnictví) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Setkání se zástupci zdravotních pojišťoven; 

3. Hospodaření lůžkových poskytovatelů zdravotních služeb zřizovaných Krajem Vysočina za 

rok 2020 – setkání s řediteli nemocnic; 

4. Aktuální epidemiologická situace v Kraji Vysočina; 

5. Diskuze, různé; 

6. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu  
Vít Kaňkovský, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. Sdělil, 
že z důvodu epidemiologické situace bylo jednání svoláno videokonferenčně. 
Přednesl návrh programu jednání, který byl 11 hlasy schválen. Zápis č. 2/2021 byl 11 hlasy 
schválen. 
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2. Setkání se zástupci zdravotních pojišťoven 
Petra Pevná, ředitelka Regionální pobočky Brno, pobočky pro Jihomoravský kraj a Kraj 
Vysočina VZP, sdělila, že zdravotní péče je rozdělena na lůžková zdravotnická zařízení 
a ambulantní složku. Všechny krajské nemocnice mají uzavřené vyúčtování za rok 2019, vše je 
vypořádáno. Byla zohledněna nadprodukce, oproti všem zálohám doplácela pojišťovna 
zdravotnickým zařízením téměř 50 mil. Kč. Celkové úhrady pro Kraj Vysočina převýšily za rok 
2019 3,5 mld. Kč. Rok 2020 – čeká se na 2. kompenzační vyhlášku, u lůžkové péče by měla být 
dodržena produkce 82 % výkonnosti ve srovnání s referenčním obdobím 2018. VZP nabídla 
všem nemocnicím navýšení předběžných měsíčních úhrad (záloh na zdravotní služby). Úhrady 
byly zohledněny ve 3 parametrech: lůžkodny na covidových lůžkách, testování a očkování. 
Ambulantní segment – čeká se na 2. kompenzační vyhlášku, která by měla zohledňovat částku 
75 tis. Kč odměn pro zdravotníky. Ve všech nemocnicích jsou nasmlouvaná odběrová 
a vakcinační centra. V závěru uvedla, že cca 70 % všech pojištěnců je u VZP. 
 
Hana Šustková, zástupkyně Oborové zdravotní pojišťovny, sdělila, že pojišťovna kopíruje trend 
VZP, má portfolio 7 % pojištěnců. Zdravotní péče je nasmlouvaná v téměř stejném rozsahu jako 
u majoritní pojišťovny, tzn. počet poskytovatelů v lůžkové i ambulantní péči je téměř totožný. 
Za rok 2020 vychází pojišťovna z kompenzačního zákona a úhradové vyhlášky. Jsou 
podepsané úhradové dodatky. Všechna odběrová a očkovací místa mají s OZP sjednanou péči.  
 
K jednání se připojil člen komise Libor Kuchyňa.  
 
Následovala diskuse členů komise se zástupkyněmi zdravotních pojišťoven. Řešena byla 
především problematika uvolnění kompenzační vyhlášky, kontroly informačních systémů, 
obnovení elektivní péče a nákladová stránka testování pacientů přijímaných k elektivním 
výkonům. 
 
K jednání se připojil člen komise Lukáš Kettner. 
 
 
3. Hospodaření lůžkových poskytovatelů zdravotních služeb zřizovaných Krajem 
Vysočina za rok 2020 – setkání s řediteli nemocnic 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Nemocnice Nové Město na Moravě 
Věra Palečková uvedla, že hospodaření nemocnice skončilo za rok 2020 vyrovnaným 
hospodářským výsledkem. Zdravotní pojišťovny navýšily zálohy, čímž se zlepšilo cash flow. 
Náklady v souvislosti s epidemií onemocnění COVID-19 se vyšplhaly na 34 mil. Kč. Podařilo se 
srovnat saldo závazků a pohledávek ve prospěch pohledávek. K 31. 12. 2020 byly celkové 
závazky ve výši 74 mil. Kč (po splatnosti 18 mil. Kč), pohledávky činily 96 mil. Kč. 
 
Miroslav Vácha vznesl dotaz na stav personálu. 
Věra Palečková odpověděla, že personál je stabilní, ale jsou obory, ve kterých by uvítali jak 
lékaře, tak ostatní zdravotnický personál, např. lékaře biochemika nebo posílení intenzivní péče 
a radiologie nelékařskými pracovníky. 
Na základě dotazu Víta Kaňkovského paní ředitelka uvedla, že s obnovením elektivní péče 
prozatím nemocnice z důvodu obsazených lůžek intenzivní péče nepočítá. 
 
Nemocnice Třebíč 
Eva Tomášová informovala, že hospodaření nemocnice skončilo za rok 2020 vyrovnaným 
hospodářským výsledkem. Hospodaření výrazně ovlivnila epidemie onemocnění COVID-19 – 
vzrostly náklady, a to jak osobní, tak zejména spotřeba materiálu. Nárůstem minimální mzdy 
došlo ke zvýšení nákladů také za jednotlivé služby. Díky kompenzační vyhlášce a zvýšeným 
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předběžným úhradám od zdravotních pojišťoven byly zvýšené náklady pokryty. Platební morálka 
nemocnice se však výrazně nezlepšila, je ovlivněna dlouhodobým dluhem. Započala výstavba 
nového bloku centrálních operačních sálů, 14. 5. 2021 by mělo proběhnout stěhování do nového 
pavilonu. Bude pokračovat rekonstrukce operačních sálů. Probíhá také rekonstrukce 
energocentra, výtahu v jednom z pavilonů a silnice v centru nemocnice. Pohovořila také 
o očkování, které od poloviny března probíhá ve vybudovaném očkovacím centru Fórum. 
Nemocnice se připravuje na reakreditaci, která bude probíhat ve dnech 8. a 9. června. 
 
Miroslav Vácha vznesl dotaz na stav personálu. 
Eva Tomášová odpověděla, že co se týče nelékařských profesí, má nemocnice nedostatek 
specialistů pro intenzivní péči. U lékařů se nemocnice dlouhodobě potýká s nedostatkem na 
oddělení neurologie, podařilo se saturovat plicní oddělení, ortopedii, dětské oddělení 
a gynekologii.  
Vít Kaňkovský vznesl dotaz na plánované obnovení elektivní péče.  
Eva Tomášová uvedla, že pokud dojde ke stabilizaci, bude elektivní péče částečně zahájena od 
26. 4. 2021. Postupně je také obnovován provoz odborných ambulancí.  
Na základě dotazu Lukáše Kettnera paní ředitelka sdělila, že vedení nemocnice nemá problém 
se službami nemocničních lékařů na ZZS. Individuální problémy řeší náměstkyně pro léčebnou 
péči.  
 
Nemocnice Pelhřimov 
Michal Kozár sdělil, že zvýšené náklady v souvislosti s onemocněním COVID-19 byly pokryty 
zvýšením záloh od zdravotních pojišťoven. Byly splněny podmínky úhradové vyhlášky. Vedení 
nemocnice zaznamenalo fluktuaci u zaměstnanců. V loňském roce byly zahájeny tři stavby, 
které ovlivňují provoz nemocnice.  
 
Lukáš Kettner vznesl dotaz na výstavbu Emergency, poděkoval, že vedení nemocnice umožňuje 
lékařům sloužit na ZZS a zároveň se dotázal, zda nemocnice pociťuje nedostatek lékařského 
personálu.  
Michal Kozár sdělil, že výstavba probíhá dle plánu. S nedostatkem lékařů se nemocnice 
nepotýká, zaznamenala však malý zájem absolventů. Co se týče nelékařů, dochází především 
k přesunům na jiná oddělení v rámci nemocnice.  
Na základě dotazu Víta Kaňkovského uvedl, že částečné uvolnění elektivní péče je 
předpokládáno na počátku května.  
 
Nemocnice Havlíčkův Brod 
David Rezničenko informoval členy komise, že hospodaření nemocnice za rok 2020 skončilo 
ziskem cca 1,5 mil. Kč. Došlo ke zvýšení výnosů oproti roku 2019 o 157 mil. Kč a nákladů 
o 156 mil. Kč. Největší nárůst nákladů je v položce osobních nákladů o 42,5 mil. Kč (bez dotace 
za COVID-19). Závazky po lhůtě splatnosti se podařilo o 4,5 mil. Kč snížit a zároveň zkrátit dobu 
splácení. Poklesla výkonnost nemocnice, ale dle upravené úhradové vyhlášky se podařilo splnit 
limit. Snížila se plánovaná operativa, tím došlo k poklesu nákladů, zejména spotřebního 
materiálu. Následně pohovořil také o ambulantní výkonnosti. V rámci investic bylo v roce 2020 
pořízeno oční CT, proběhla rekonstrukce vzduchotechniky pro centrální operační sály, byla 
pořízena endoskopická 3D věž, cycler PCR a ultrazvukový přístroj. Cílem pro rok 2021 je 
navýšení výkonnosti v hospitalizační i ambulantní složce a dodržení vyrovnaného hospodaření.  
 
Lukáš Kettner se dotázal, zda nemocnice neuvažuje o rozšíření urgentního příjmu. Další dotaz 
se týkal výpomoci nemocničních lékařů na ZZS v Havlíčkově Brodě. 
David Rezničenko sdělil, že v horizontu pěti let je plánovaná přístavba nemocnice, jejíž součástí 
bude mimo jiné nové Emergency. Co se týče ZZS, zhruba 10 lékařů zde slouží, ale zájem není 
velký.  
Miroslav Vácha požádal o doplnění informací, co se týče nelékařského personálu. 
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David Rezničenko uvedl, že co se týče nelékařského personálu, je situace uspokojivá.  
Na základě dalších dotazů krátce pohovořil o zkušenostech s projektem REACT-EU a dále 
sdělil, že proočkovanost zdravotnického personálu v havlíčkobrodké nemocnici je zhruba 75 %. 
Pokud epidemiologická situace dovolí, tak od 26. 4. 2021 uvažuje vedení nemocnice uvolnění 
elektivní péče v prázdninovém režimu.  
 
Nemocnice Jihlava 
Lukáš Velev pohovořil o těchto tématech:  

- specializovaná centra; 
- výsledek hospodaření za rok 2020; 
- personální a mzdová data – průměrný přepočtený počet zaměstnanců, průměrný plat; 
- náklady na OOP v souvislosti s onemocněním COVID-19; 
- zásoby OOP; 
- produkce za rok 2020; 
- COVID-19 – počty případů, počty ošetřovacích dnů, počty ošetřovacích dnů JIP, počty 

zemřelých, počty operací a zákroků; 
- ICT – nový nemocniční informační systém, plánované zavedení certifikovaného systému 

řízení bezpečnosti informací (ISMS); 
- reakreditace;  
- stavební investiční akce v roce 2021 – rekonstrukce stravovacího provozu, rekonstrukce 

energocentra, výstavba domova pro seniory, rekonstrukce ústavní lékárny. 
 
Lukáš Kettner vznesl dotaz na traumacentrum 2. typu. 
Lukáš Velev odpověděl, že vedení nemocnice s realizací projektu počítá, Nemocnice Jihlava by 
měla být zařazena na seznam, byly zahájeny konzultace s traumacentrem Brno. 
Na základě dotazů Lukáš Velev sdělil, že naočkovaných je asi 1000 zaměstnanců nemocnice 
z celkového počtu 1500. Pacienti, kteří jsou přijímáni k hospitalizaci v nemocnici, jsou 14 dní po 
poslední očkovací dávce a nejeví klinické příznaky onemocnění, nejsou testováni na COVID-19. 
Stejně tak se netestují pacienti, kteří jsou v 90denní ochranné lhůtě po prodělání onemocnění. 
Osvědčilo se otestovat pacienty, kteří se při přijetí testují, ještě 5. den po přijetí k hospitalizaci.  
Co se týče personálu, nemá nemocnice nedostatek v žádném oboru. Ocenil podporu Kraje 
Vysočina formou náborových příspěvků. 
Následovala diskuse nad kritickým nedostatkem revmatologů v Kraji Vysočina. 
Radek Černý vznesl dotaz na náběh elektivní operativy. 
Lukáš Velev sdělil, že pokud se nezmění epidemiologická situace, měla by být obnovena 
v horizontu 2-3 týdnů.  
 
Usnesení 003/03/2021/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
výsledky hospodaření nemocnic zřizovaných Krajem Vysočina dle materiálu  
ZdK-03-2021-03, př. 1 a komentáře k výsledkům hospodaření dle materiálu 
ZdK-03-2021-03, př. 2, vše za rok 2020. 
Usnesení bylo přijato 13 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Aktuální epidemiologická situace v Kraji Vysočina 
Vladimír Novotný uvedl, že epidemiologická situace není dobrá. S řediteli všech krajských 
nemocnic byla řešena obnova elektivní operativy, cílem byl jednotný postup, který však nebude 
možný. Nemocnice budou postupovat individuálně dle konkrétní situace v jednotlivých 
nemocnicích a vývoji epidemiologické situace. Nejhorší situace je v tuto chvíli v okrese Žďár nad 
Sázavou a Nemocnici Nové Město na Moravě. V rámci kraje musí být připravena intenzivní péče 
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pro případnou pomoc novoměstské nemocnici. Nejlepší situace pro možnost elektivní péče je 
v Nemocnici Pelhřimov.  
Očkování se pomalu opět rozbíhá, do této doby bylo téměř zastaveno z důvodu malých dodávek 
vakcíny. Tento týden obdržel Kraj Vysočina 11 plat očkovací látky Pfizer. Vakcíny AstraZeneca 
a Moderna jsou dodávány velmi nepravidelně. Od 26. 4. 2021 přibydou čtyři očkovací místa: 
Chotěboř, Přibyslav, Počátky a Velké Meziříčí. Očkovací centra fungují bez problémů. Z důvodu 
výpadku systému, do kterého se pořizují data, dochází občas ke kumulaci lidí před očkovacím 
místem.  
 
Tomáš Preininger vznesl dotaz na testování očkovaných pacientů, kteří jsou přijímáni do 
nemocnic. Druhý dotaz se týkal odměňování mediků, kteří pomáhají v nemocnicích. 
Soňa Měrtlová sdělila, že studenti, kteří pracují na základě příkazu, jsou odměňováni podle 
ustanovení krizového zákona, který říká, že finanční náhrady za odvedenou práci v rámci 
nouzového stavu se hradí do šesti měsíců od ukončení nouzového stavu. Kraj Vysočina jednal 
s ministerstvem zdravotnictví, resp. ústředním krizovým štábem a podařilo se dobu vyplacení 
zkrátit na 3 měsíce po ukončení nouzového stavu.  
Co se týče testování, postupuje se dle nařízení vlády, dle kterého osoby, které jsou očkovány 
nebo jsou v 90denní ochranné lhůtě po prodělání onemocnění COVID-19, nejsou testovány. 
 
 
5. Diskuze, různé 
Lukáš Kettner připomněl potřebu řešit kritický nedostatek lékařů ZZS a vznesl dotaz na odměny 
pro personál ZZS. 
Vít Kaňkovský uvedl, že vedení kraje bylo vyzváno k jednání ve věci personálního zajištění ZZS. 
Soňa Měrtlová informace doplnila, že na odměny pro zdravotníky lůžkových zařízení je vypsán 
dotační program ministerstva zdravotnictví, Kraj Vysočina podal za zřizované organizace žádost. 
Co se týče odměn pro zaměstnance ZZS nebude vypsán dotační program, ale předpokládá se 
řešení přes zdravotní pojišťovny.  
 
Následně členové komise specifikovali požadavky na podkladové materiály na příští zasedání 
komise.  
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 20. 5. 2021 od 15:30. 
 
 
6. Závěr 
Vít Kaňkovský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
MUDr. Vít Kaňkovský 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
  
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 20. 4. 2021. 


